
 

PROTOKÓŁ NR 0063 – 5/2/2012 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 14 lutego 2012r. 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A   
Czas posiedzenia:  godz.12.00- 13.40. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 
 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawy bieżące. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok, 
 

• Projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania   do usunięcia 
naruszenia prawa w uchwale Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie apelu do Prezesa Krajowej Rady Radiofonii                 
i Telewizji w związku z nierównym traktowaniem nadawców podczas 
przyznawania koncesji na multipleksie cyfrowym, 

 
4. Wolne głosy i wnioski.  
5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji 17 stycznia 2012r.  
6. Zakończenie posiedzenia.  

 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków komisji.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Czy funkcjonariusze Straży Miejskiej mogą bezpłatnie korzystać z przejazdu 
komunikacją miejską – zwracam się do Komendanta Straży Miejskiej, czy taka 
możliwość byłaby wg pana zasadna i potrzebna.  
 
Marek Wróbel 
Jeśli byłaby możliwość bezpłatnych przejazdów autobusami MZK, wówczas 
patrole piesze Straży Miejskiej mogłyby się tak przemieszczać w rejon. Byłoby to 
ekonomiczne rozwiązanie, a gmina nie traciłaby środków na angażowanie 
radiowozów do tego celu. 



 
Tadeusz Markiewicz 
Naszym przedstawicielem w MZK jest p. Andrzej Kinasiewicz, czy sformułowanie 
takiego wniosku jest pana zdaniem zasadne. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Taki wniosek musiałby zostać przedstawiony na kolejnym posiedzeniu 
zgromadzenia, należy się zastanowić, czy nie pociągnie on za sobą skutków  
finansowych dla miasta.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Czy my nie wchodzimy z jednej skrajności w drugą? 
Pracownicy Urzędu, którzy odbywają podróże służbowe,  mają zabezpieczone 
bilety. Jeśli jest zagrożenie bezpieczeństwa to Strażnik i tak wejdzie do autobusu                   
i będzie interweniował. 
 Czy my chcemy Straż Miejską zdjąć z ulic i wsadzić do autobusów? 
 
Marek Wróbel 
Umożliwi to przemieszczanie się patroli pieszych w rejon, może mieć 
oddziaływanie prewencyjne. Obsługujemy także wydziały, jeśli jest taka potrzeba 
to dajemy radiowóz w celach służbowych 
 
Lucyna Maryniak 
Żałuję, że o miesiąc ta sprawa została przedłużona, dzisiaj powinniśmy 
ostatecznie sformułować ten wniosek. 
 
Norbert Małolepszy 
Czy ta sprawa generować będzie koszty dla gminy?  
 
Tadeusz Markiewicz 
Jeżeli będą to koszty- odstępujemy.  
Kolejny temat to taki, iż w związku ze zmieniającymi się celami strategicznymi 
państwa i województwa, Komisja nasza złożyła wniosek o aktualizację programu 
„Bezpieczne miasto”.  
 
Marek Wróbel 
Wariant pierwszy 2009, wariant drugi 2011, co już realizujemy.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Nowy program wiązał się z finansami, jednak nie wszedł w życie ze względów 
także finansowych.  
 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. 
Proponuje się zmniejszenie o kwotę 168938,00zł dotacji dla jednostek spoza 
sektora finansów publicznych, w tym:  
- dla prywatnej Szkoły Policealnej „Twoja Szkoła” A.Cysewska-Kubala  
o 128 938,00zł 
- dla Prywatnej Szkoły Policealnej dla Dorosłych Edukator w Jastrzębiu Zdroju 
 o 40.000,00zł. 
Na Komisję Skarbu zostanie przygotowana autopoprawka projektu uchwały. 
 



 
Janusz Tarasiewicz 
W jakim terminie były przygotowane dane do budżetu. Czy szkoły wiedziały już  
o wielkości naboru. 
 
Dariusz Holesz 
Prowadzone są analizy faktycznego wykorzystania dotacji przez szkoły 
niepubliczne, zakupiony został program komputerowy do tego celu. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Szkoły są zobowiązane do comiesięcznych sprawozdań, być może w planach 
podane były takie wysokości naboru, a teraz zostało to zweryfikowane. Mam 
nadzieję że w tym roku takich zmian zmniejszających będzie więcej. Jestem 
przekonany że w naszym mieście, jak i w innych miastach są nadużycia jeśli 
chodzi o podawanie stanów uczniów niezgodnych ze stanem faktycznym. Trzeba 
to zweryfikować, gdyż za tym idą pieniądze z budżetu centralnego.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Czy tego nie dało się przewidzieć na etapie planowania? Czy dokonując tych 
zmian nie spotkamy się z zarzutem od dyrekcji tych szkół, na jakiej podstawie 
dokonaliśmy tych zmian. Na jaki cel pójdą te środki? 
Apeluję do p. Skarbnika, aby nie tworzyć kolejnych rezerw z tych środków. 
 
Dariusz Holesz 
Planując budżet nie możemy z góry założyć, że nie będzie połowy uczniów 
wykazanych przez dyrektorów szkół.  
Środki te są uwalniane do budżetu miasta. 
 
Lucyna Maryniak 
Czy projekt „Mam zawód, mam pracę” był wdrażany w ościennych gminach, czy 
jest dla nas potrzebny, kto składa wniosek, kto jest odpowiedzialny za wdrażanie 
tego wniosku, kto będzie kontrolował. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Protestuję, przedmiotem dyskusji jest projekt uchwały o zmianach w budżecie,  
a nie projekt. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –6, przeciw –1, wstrzymujących się – 0. 
 
• Projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania   do usunięcia 

naruszenia prawa w uchwale Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Andrzej Matusiak 
Wojewoda nie uchylił uchwały, nie dopatrzył się uchybienia prawa, ponadto 
projekt uchwały był konsultowany z Jastrzębskim Węglem. Działania zostały 
podjęte w momencie, gdy Klub nie otrzymał środków finansowych.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –4. 

 
 
 
 
 
 



 
• Projekt uchwały w sprawie apelu do Prezesa Krajowej Rady Radiofonii                 

i Telewizji w związku z nierównym traktowaniem nadawców podczas 
przyznawania koncesji na multipleksie cyfrowym, 

 
Przewodniczący Komisji odczytał treść uchwały wraz z apelem.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –1, wstrzymujących się – 1. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski.  
 
Lucyna Maryniak 
To, co słyszę w mediach, z relacji świadków, uważam że telewizja TRWAM jest 
nie do końca obiektywna dla wszystkich środowisk. 
 
Tadeusz  Markiewicz 
Ja nie znam sporu, lecz Komisja ma oceniać nie obiektywizm, lecz przydzielenie 
częstotliwości.  
 
Lucyna Maryniak 
Więc wiele robi zła, gdzie się podziały cegiełki zbierane na ratowanie Stoczni?  
Moje stanowisko jest takie, że nie będę popierać tej telewizji. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Od lipca przyszłego roku nadawanie programów telewizji w naszym kraju będzie 
tylko cyfrowe, nie analogowe. Telewizja TRWAM, której nie mam, ale wiem od 
innych osób, jest telewizją, która daje wiele przeżyć natury religijnej. Jest wiele 
osób wierzących, które nie mają możliwości korzystania z programów religijnych 
w innych telewizjach. Żyjemy w demokratycznym kraju, a posunięto się do 
bardzo słabo umotywowanego pretekstu dot. sytuacji finansowej telewizji. Mnie 
się może nie podobać program danej telewizji, nikt nie ma obowiązku danej 
stacji oglądać. Osoby mieszkające w małych miejscowościach, byłyby 
pozbawione oglądania danej telewizji, takie działanie Krajowej Rady Radiofonii               
i Telewizji jest niedemokratyczne i stąd ten apel- nie jesteśmy tutaj wyjątkiem. 
 
Andrzej Matusiak 
Jest to jedna wielka kompromitacja Krajowej Rady Radiofonii i Telewizji jak 
również Platformy Obywatelskiej. 
 
Janusz Tarasiewicz 
W całym kraju ponad milion podpisów protestów wpłynęło do KRRiT, kolejne 
samorządy podejmują uchwały z apelami, w samym Jastrzębiu zebrano 
kilkanaście tysięcy podpisów. Nie chodzi o to, co się komu podoba, każdy ma 
prawo wyboru programów telewizyjnych, niebezpieczny proceder jest taki, że 
dziś próbuje się unicestwić coś, co nie jest zgodne z linią polityczną ekipy 
rządzącej. Poza tym gorąco apeluję do Pani radnej L.Maryniak i proszę by nie 
grzebać m.in. w moich kieszeniach. Ja wraz z małżonką oraz bardzo wielu moich 
znajomych, wiedząc, iż Stocznia jest nie do uratowania – przekazaliśmy swoje 
cegiełki na Radio Maryja. Proszę więc ważyć słowa. 
 
Lucyna Maryniak 
Cieszę się, że wywołałam tę dyskusję, to nie prawda, że nie ma programów 
religijnych, jest program Religia, który oglądam i jest bardzo dobry.  
 



 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Wczoraj doszło do tragicznego zdarzenia w naszym mieście, z udziałem 
mieszkańca naszego miasta, byłego radnego Leopolda Sobczyńskiego, który                  
w wyniku tego zdarzenia stracił życie. 
Leopold Sobczyński był radnym w dwóch kadencjach Rady Miasta, ogromnie 
zaangażowany w sprawy społeczne i samorządowe, osiedlowe. Postać bardzo 
wyrazista, o zdecydowanych sądach, był członkiem naszej Komisji w poprzedniej 
kadencji. Odszedł człowiek, który zostawił ważny ślad w naszym mieście, optował 
za tym, abyśmy bezpiecznie się czuli w mieście, w blokach i na klatkach 
schodowych. Współpracował w tym zakresie z Policją i Strażą Miejską.  
Chciałbym, abyśmy uczcili minutą ciszy naszego tragicznie zmarłego kolegę.  
 
Andrzej Matusiak 
Wnioskuję, aby dodatkowe posiedzenie Komisji w Komendzie Miejskiej Policji 
było wpisane w plan pracy Komisji na II półrocze.  
 
Lucyna Maryniak 
Zwracam się do państwa, abyśmy nie brali na siebie dodatkowego brzemienia,  
w postaci obowiązkowej Komisji na Policji, bo będzie się to wiązało na pewno  
z obcięciem diety, a skoro my spotykamy się w trzech komisjach , w tym ta 
jedna jest na Policji, to możemy uzgodnić inną godzinę, aby osobom pracującym 
również pasowało. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Popieram w zdanie p. Andrzeja, lecz jako Komisja winniśmy się dostosować 
godzinowo do możliwości Komendy Policji.  
 
Norbert Małolepszy 
Przyłączam się do głosu pani radnej, aby nie kwalifikować tych spotkań jako 
obowiązkowych. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Jeśli nie ma jednej osoby, jednak nie mogą zdarzać się sytuacje, gdzie na 
spotkaniu są dwie lub trzy osoby.  Byłem razem z przewodniczącym inicjatorami 
tych spotkań, gdzie omawiane są sprawy związane z bezpieczeństwem                  
w mieście, przez pryzmat Policji i Straży Miejskiej. Jestem za tym, aby było to 
posiedzenie zalecane, jednak bez wprowadzania dyscypliny obowiązku.  
Apeluję jednak do członków tej Komisji o czynny udział w pracach tej Komisji.  
 
Franciszek Franek 
Musimy wiedzieć, że informacje z Policji można również znaleźć na stronach 
gazety Jastrząb, Dziennika Zachodniego lub w Internecie.  
 
Lucyna Maryniak 
Otrzymałam kolejne pismo negatywne z „Daszka” dotyczące parkingu przy                
ul. Turystycznej. 
 
Tadeusz Markiewicz  
Składaliśmy wniosek na dodatkowej Komisji i pytaliśmy się, czy poszczególne 
instytucje mają odpowiednią ilość miejsc do obsługi swojego ruchu. 
Odpowiedziano, że tak, ten parking jest do obsługi ruchu pawilonowego.  
 
 
 



 
Lucyna Maryniak 
Gdyby ten parking służył do dostaw do sklepów, to bym się tak nie upierała, 
jednak tam jest tylko kwiaciarnia i tylko ta kwiaciarnia stwarza problem, to wiem 
od użytkowników, którzy są sąsiadami kwiaciarni. 
 
Andrzej Kinasiewicz 
Jakie mamy podstawy prawne żeby wystąpić do właściciela, aby dysponował 
swoją własnością zgodnie z naszymi oczekiwaniami? 
 
Lucyna Maryniak 
Gdy tej pani nie było, były inne sklepy i nie było problemu, gdy zjawiła się pani z 
ogrodnictwa to stworzył się problem, parking jest niewykorzystany, stoją cztery 
auta, a mogłoby stać dwadzieścia.  
 
Andrzej Kinasiewicz 
Jeśli płaci za dzierżawę parkingu to ma prawo.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Ten temat został wielokrotnie poruszany między innymi w moich interpelacjach. 
TBS Daszek jest użytkownikiem wieczystym tych gruntów. Jedynym udziałowcem 
TBS – u jest miasto. Należałoby rozmawiać na ten temat z Prezydentem                  
K. Baradziejem. Ta sprawa będzie przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej.  
 
 
Komisja sformułowała wniosek: 

Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości korzystania z bezkosztowych 
przejazdów autobusami komunikacji miejskiej umundurowanym 
funkcjonariuszom Straży Miejskiej w czasie pełnienia obowiązków służbowych. 
Powyższe wpłynęłoby na poprawę bezpieczeństwa w pojazdach komunikacji 
miejskiej. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie wniosek. Stanowisko przyjęto 
głosami: za –5 , przeciw –1, wstrzymujących się –1. 
 
 
Ad.5. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 17 stycznia 2012r. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  
 
RADNI UCZCILI MINUTĄ CISZY PAMIĘĆ ZMARŁEGO LEOPOLDA SOBCZYŃSKIEGO  
 
 
 
Protokołowała     
Agnieszka Bąk 

        Przewodniczący Komisji 
   Bezpieczeństwa Publicznego 

          i Samorządu Terytorialnego  
 



                TADEUSZ MARKIEWICZ 


